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 Aan: AANTEKENEN 
Hare Excellentie 
de minister voor Natuur en Stikstof 
mevr. Ch. van der Wal-Zeggelink, minister voor Natuur en Stikstof  
Ministerie van Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit 
Postbus 20401 
2500 EK Den Haag 
tevens per e-mail: ministernens@minlnv.nl 
  

 
Den Haag, 14 april 2023 

 
 
 
Betreft: Dringend verzoek tot overleg over actuele vraagstukken rond jacht en faunabeheer 
 
 
 
Excellentie, 
 
Met grote verbazing hebben wij, de Federatie Particulier Grondbezit (FPG), de Koninklijke 
Nederlandse Jagersvereniging (Jagersvereniging), de Land- en Tuinbouw Organisatie (LTO) en de 
Nederlandse Organisatie voor Jacht en Grondbeheer (NOJG) kennis genomen van uw Kamerbrief d.d. 
4 april jl. betreffende “Verzamelbrief soortenbeleid” (kenmerk: DGNV-S / 26236884). 
 
Grote verbazing, omdat met name uw besluit om ook in het komende seizoen de jacht op konijn 
landelijk en het haas in de drie bekende provincies niet te openen voor ons volledig uit de lucht is 
komen vallen en ogenschijnlijk zonder enige vorm van (ook richting de Kamer toegezegde) 
inhoudelijke heroverweging is genomen. In ieder geval is dit gebeurd zonder enig overleg met of 
vooraankondiging richting onze organisaties, die nu juist wettelijke actoren en stakeholders omtrent 
jacht vertegenwoordigen (grondeigenaren, jacht(akte)houders, wildbeheereenheden en 
grondgebruikers, allen met in de wet benoemde verantwoordelijkheden, rechten en plichten). En 
ondanks onze constructieve opstelling en gespreksverzoeken richting uw ministerie. 
 
We zitten nog middenin een discussie naar aanleiding van uw identieke besluit over het afgelopen 
jachtseizoen. Dat besluit heeft geleid tot een nog lopende bodemprocedure. Daarnaast - of misschien 
wel bovendien - werken onze organisaties (voor zover wij daar oprecht bij betrokken worden) mee 
aan onder meer een door uw ministerie geïnitieerd onderzoek van Arcadis, nemen wij deel aan 
allerlei overleggen over telprotocollen, wildlijsten en onderzoek naar de impact van mogelijke 
besluiten aangaande jacht, beheer en schadebestrijding enzovoort. We tonen ons telkens bereid 
over onze schaduw heen te stappen, bijvoorbeeld recent ook weer door het overnemen van 
suggesties van het CBS voor de telprotocollen. We hebben ons telkens meewerkend opgesteld en zijn 
telkens bereid geweest u van alle mogelijke informatie te voorzien, in lijn met wat wij met u hebben 
afgesproken tijdens ons gesprek vorig jaar. De inhoud, timing en formulering van de Kamerbrief 
ervaren wij dan ook als een klap in het gezicht. Deze brief strookt ook niet met de wens van het 
kabinet helder, begrijpelijk en transparant te communiceren met de samenleving. 
 
Bovendien liggen er twee recent breed aangenomen Kamermoties die nauwe betrokkenheid van 
zowel de eerdere, huidige en toekomstige tellingen van de daartoe wettelijk aangewezen fauna- en 
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wildbeheereenheden bij de besluitvorming voorop stellen. U lijkt het te doen voorkomen, dat u 
hieraan uitvoering geeft op basis van de acties die u in een eerdere Kamerbrief van april 2022 heeft 
aangekondigd. Echter, juist die Kamerbrief en daarin vermelde acties zijn voor de Kamer kennelijk 
aanleiding geweest om de moties in te dienen en aan te nemen. De moties behelzen dan ook evident 
aanvullingen en bijsturingen. Zo wordt aangedrongen op meer samenwerking en moet (naast 
telprotocollen) ook gekomen worden tot een breed gedragen analyse- en beoordelingssystematiek. 
Bij dat laatste staat uiteraard ook centraal het actuele en bepaald niet uitgekristalliseerde vraagstuk 
hoe de staat van instandhouding van algemeen voorkomende soorten op basis van brede consensus 
zou moeten worden bepaald. 
 
Gezien het bovenstaande hadden we minstens mogen verwachten betrokken te worden bij een 
nieuwe besluitvorming over het komende jachtseizoen. Dat is op geen enkele wijze gebeurd, zelfs 
geen aankondiging van dit besluit. U begrijpt dat onze (bestuurs)leden daar erg verbaasd en 
teleurgesteld over zijn. Het negatieve effect is voorts dat op deze manier het draagvlak onder uw 
beleid afkalft onder uw partners in faunabeheer. De vraag dringt zich op of het (selectief) verzoeken 
om medewerking aan uw onderzoeken niet slechts voor de bühne is. Het lijkt er op dat er alleen en 
slechts tot op zekere hoogte met ons gesproken wordt om later bij ingrijpende besluiten te kunnen 
zeggen dat ‘de besluitvorming zorgvuldig is geweest’, omdat u met ons gesproken heeft. Het proces 
prevaleert dan boven de inhoud en dat kan en mag niet de bedoeling zijn. 
 
Onze leden spannen zich in om tellingen te verrichten en mee te denken over de toekomst van 
faunabeheer en jacht. Jagers zijn er niet enkel om op afroep te laten komen schieten als zaken allang 
uit de hand zijn gelopen (denk aan de ganzenproblematiek). Veel meer tijd wordt gestoken in 
natuurbehoud, het bijdragen aan de gunstige staat van Instandhouding van flora en fauna, het 
aanleggen van wildakkers, het redden van reekalfjes voordat er gemaaid wordt, het vlechten en 
plaatsen van eendenkorven, het waakzaam zijn in het buitengebied, het plaatsen van 
wildwaarschuwingssystemen langs de weg om aanrijdingen te voorkomen, het verzorgen van valwild, 
het helpen van agrariërs en andere grondgebruikers en het weidelijk omgaan met wild in de 
jachtvelden. En nog veel meer, waar evenzogoed grondbezitters en -gebruikers volop actief in zijn. 
 
Bij deze mensen komt het feit dat een dergelijk ingrijpend besluit is genomen zonder enig overleg 
met de betrokken organisaties, en zonder enig woord van waardering voor al hun inspanningen in 
het buitengebied keihard aan. 
 
Graag willen wij met u op de kortst mogelijke termijn in overleg om te horen hoe u tot dit besluit 
bent gekomen. Wij zijn benieuwd waarom u dit zonder enig overleg of vooraankondiging heeft 
gedaan. Daarnaast willen we in gezamenlijkheid bekijken hoe wij kunnen bijdragen aan het 
versnellen van de door u beschreven processen en onderzoeken, opdat er snel duidelijkheid komt 
over de toekomst van jacht, beheer en schadebestrijding. En hoe wij u kunnen helpen alsnog 
uitvoering te geven aan de voornoemde Kamermoties. 
Ook bij het door u aangekondigde proces van het tegen het licht houden van het hele stelsel van 
faunabeheer ligt het in de lijn der verwachting onze organisaties nauw te betrekken, omdat 
uitgerekend onze leden hierbij een waardevolle bijdrage kunnen leveren en daartoe ook invulling 
wensen te blijven geven aan hun wettelijke verantwoordelijkheden, rechten en plichten. 
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Graag maken wij onze agenda’s vrij en treden wij zo spoedig mogelijk met u in gesprek over de 
inhoud, maar ook over de omgang met elkaar. Hiertoe nemen wij contact op met uw secretariaat 
voor het plannen van een afspraak.  
  
Met de meeste hoogachting, 
 
Namens onze besturen en leden, 
 

    
Henry Meijdam Theo ten Haaf Sjaak van der Tak René Leegte 
Voorzitter Voorzitter Voorzitter Voorzitter 
FPG Jagersvereniging LTO Nederland  NOJG 

    
 


